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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján szóbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani. 

A szóbeli választ igénylő kérdés címzettje: Nagy Márton István, gazdaságfejlesztési miniszter 

A szóbeli választ igénylő kérdés címe: "Akkumulátorgyártó nagyhatalom vagy Európa 
rozsdaövezete?" 

Tisztelt Miniszter Úr!
 
 
A kínai Sunwoda akkumulátorgyár itteni beruházása hallatán megpróbáltam összeszedni a nálunk
működő  és  tervezett,  ilyen  jellegű  gyárakat.  Harmincig  jutottam,  aztán  föladtam:  Rejtő  hősét,
Wagner urat parafrazálva ennyi akkumulátorgyár csak a számtanpéldákban létezik.
 
Miért  jó ez nekünk? A kellő energiának szűkében vagyunk, a szükséges vízből a klímaváltozás
miatt van mind kevesebb, és mint Gödön láthatjuk, a súlyos környezetszennyezést a hatóságok az
önök utasítására elnézik. A profit a cégeké, a társasági adó alól hosszú időre mentességet kaptak,
termékeik  után  Németországban fizetik  majd  a  harmadával  alacsonyabb ÁFA-t,  dolgozni  pedig
főleg kínai munkások fognak benne.
 
Mondhatják önök, hogy lám, Németország is boldogan fogadja az akkumulátorgyárakat, csakhogy a
Berlin melletti Gigafactoryban 60 százalék lesz a hozzáadott érték, a debreceni CATL-ben 20. Ott a
tervezés és a szoftverfejlesztés termeli a profit döntő részét, de azért hiába küzdöttünk, nem ide
hozták,  mert  mi  szakmunkásokat  képzünk,  nem  informatikusokat.  A CATL-nek  is  van  gyára
Németországban:  ott  a  gyártás  mellett  oktatás  és  kutatás-fejlesztés  is  folyik.  Valamiért  ezt  sem
Debrecenbe hozta a CATL.
 
Miniszter úr, ezek betanított munkát igénylő összeszerelő üzemek. A kormányfő lázálma pedig, a
munkaalapú  társadalom,  ahol  a  munka,  és  nem a  magas  hozzáadott  értékű  munka  a  fontos,  a
leszakadás útját jelenti. A hozzáadott érték teremti meg a tisztességes bérek fedezetét, ezért olyan



nyomorúságos  nálunk a  bérezés,  amit  tovább rombol  az  orbáni  infláció.  Önök Magyarországot
szpáhibirtokként  kezelik:  mindegy,  mi  lesz  öt  év  múlva,  a  hátralévő  időben  akarják  a  lehető
legtöbbet kifacsarni belőle. A Dobrev Klára vezette Árnyékkormány viszont azért dolgozik, hogy
letörjük az orbáni inflációt, és ne az árak, hanem a bérek és a nyugdíjak emelkedjenek.
 
Várom válaszát!
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